
2023年初三年级质量检测 

英语（4月） 
I. 完形填空（10分，每小题1分）    

1-5 BCACD         6-10  BDCAB 
II 阅读理解（40分） 
（第一节22.5分，每小题1.5分）   
11-15 CBCAA      16-20 DBCDA    21-25 CABDB 
（第二节17.5分，26-30每小题2分；31-35每小题1.5分）   
26-30 BCDAE     31-35 EADCF 

III 语法填空（10 分，每小题 1 分）  
  36. biggest    37. ways              38. to learn   39. and          40. of 
   41. a          42. will happen   43. helps      44. actively      45. them 
说明：与所给答案不相符的不得分。 

IV 书面表达（15分） 
One possible version:  

As is known to all, the environment around us is getting worse and worse.   
In some places, rivers become so dirty that we can’t see fish swimming in them. The 
sky turns grey and no white clouds could be seen. And people in some places have no 
clean water to drink. Therefore, it’s time for us to do something to protect the 
environment. 

To start with, we shouldn’t throw rubbish into rivers. Besides, we ought to save 
water in our daily life. Moreover, we are supposed to protect and plant more trees. 
Furthermore, it is significant to encourage people to use public transportations. Last 
but not least, it is a good choice for people to fully realize the importance of 
environmental protection through education. The little things we do will make a great 
difference. 

In summary, lucid waters and lush mountains are invaluable assets. we can’t 
emphasize the importance of protecting the environment too much. Let’s join hands to 
build a beautiful China! 
 
评分要点： 
1. 生态环境现状:  
河水变脏（1 分）、天空变成灰色（1 分）、一些地区没有干净的饮用水（1 分） 
2. 环保措施要点1---不往河里乱扔垃圾（2分）   
3. 环保措施要点2---节约用水（2分）  
4. 环保措施要点3---（补充1-2点措施）（3分） 
5. 呼吁: 携手共建美丽中国（2分） 
6. 结尾句（2分） 
7.书面整洁度和工整度（1分） 
 
评分原则:  
A. 采用整体印象评分法。评分时，先根据文章的内容要点表达的完整性，初步确定其
所属档次，然后在该档次内选择合理的分数。 
B. 注重内容表达。评分时要重点看所传达的信息是否有效，能否完成题目要求。 
C. 注重语言正确性、连贯性和得体性。语言正确性是基础，连贯性和得体性是更高的
要求。 
D. 鼓励考生充分发挥。 
E. 同类错误不重复扣分。 
 
评分档次和要求： 
第一档：15-13 分，语言正确无误，表达得体，行文流畅，要点齐全。 
第二档：12-10 分，内容较完整，表达较流畅，意思较连贯，但有少量错误。 
第三档：9-7 分，意思表达尚清楚，但有一些错误。 
第四档：6-4 分，部分意思表达尚清楚，但有较多错误。 
第五档：3-0 分，能写出与文章相关的词，但不能表达完整的意思。 


